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黄色线辣椒新品种‘青线椒2号’
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A New Yellow Linear Hot Pepper Cultivar‘Qingxianjiao 2’
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摘要 ‘青线椒2号’是利用‘循化线辣椒’品种自然群体中的变异单株自交，采用系统法选育而成的黄色皱皮线

辣椒新品种，果实线形，结果集中，成熟果实亮橙黄色，果皮皱缩，果尖弯曲带钩，平均果长19.30 cm，果宽

1.05 cm，单果质量8.10 g，商品性优，微辣有香味，风味佳。耐旱，耐瘠薄，耐冷凉，早熟。干椒产量4 800 

kg · hm-2，适宜加工，适合在青海省露地栽培。 
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Abstract： The new cultivar‘Qingxianjiao 2’was yellow，wrinkled line pepper，which was selected and bred from natural 
variation materials of‘Xunhua’line peppers. It has good characters including linear shaped and centered fruits. The ripe 
fruits showed bright orange and yellow in color，and wrinkled and hooked in shape on the tip. The average length，width 

and dry weight of fruits were 19.30 cm，1.05 cm and 8.10 g respectively. The yield of dry hot pepper is up to 4 800 kg · hm-

2. It was a kind of early maturing cultivar and also has good flavor and strong resistance to drought，barren and cold 
condition. It is suitable for planting in open field in Qinghai Province of China. 
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